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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Dr. Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. §, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 . (II .
24.) OGY határozat 124 . § alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Balog
Zoltán emberi erőforrások miniszteréhez :

„Milyen szakmai megfontolás vezette a kormányt, amikor megszüntette az iskola i
gyermekvédelmi felelős rendszerét?”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

2015. március 31-én a Budapest XV. kerületi önkormányzat épületében a FIÓKA Gyermek -
és Ifjúságjóléti Központ egy szakmai konferenciát szervezett, ahol gyakorlati szakembere k
ismertették és értékelték a gyermekek helyzetét, problémáit és javaslatokat is tettek azo k
megoldására .

Felvetődött, hogy az iskolai gyermekvédelem a Fidesz kormány döntése alapján történ t
felszámolás milyen károkat okozott .

Közismert, hogy az iskolás gyermekek helyzetében bekövetkezett változást, a
viselkedésváltozást, a gyerek hangulatváltozásait, a negatív hatásokat el őször a pedagógusok
veszik észre. Azonban a pedagógus els ősorban tanár, nem pedig szociális szakember, vag y
pszichológus .

A családok növekvő terhei, a szülők nyomasztó problémái kihatnak a gyermek életére . Sok
család nehezen birkózik meg a problémákkal, s ezt még azzal tetézte a kormány, hog y
megszüntette az intézményes segítségnyújtás lehetőségét .

Ma a legtöbb iskolában egy-egy pedagógus kapcsolt munkakörben, a tanítás mellett látja el a
gyermekvédelmi feladatokat, de ehhez nem kap sem órakedvezményt .



Az MSZP álláspontja szerint sürgősen vissza kell vinni a gyermekvédelmi szakembereket a z
iskolába, hogy a bajba került családok gyermekei miel őbb szakszerű, gyors segítséget
kaphassanak .

Több pedagógussal beszéltem Zuglóban, Újpalotán, Rákospalotán . Egyikük elmondta, hogy
kapcsolt munkakörben gyermekvédelmi feladatokat ellátó pedagógusként az elmúlt héten eg y
anorexiás, egy öngyilkosságot megkísérlő és egy drog problémával küzdő gyermeknek kellett
segítenie, miközben ugyanannyi órában tanít .

Ez súlyos érzéketlenség és lebecsülése a gyerekek problémáinak. Valahány pedagógus, akivel
beszéltem, támogatják kezdeményezésünket a gyermekvédelmi felelősi rendszer
visszaállítására.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat :

• Milyen szakmai megfontolás vezette a kormányt, amikor megszüntette az iskolai
gyermekvédelmi felelős rendszerét?

• Elismeri-e a kormány, hogy ez hibás döntés volt, vállal-e garanciát az iskola i
gyermekvédelmi szolgálat visszaállítására?

Várom megtisztelő válaszát!

Tisztelettel :

Budapest, 2015 . április .~1. . .

Tóth Csaba
országgyűlési képviselő

MSZP
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